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DISTRIKTSSTYRELSENS FÖRSLAG 
 
 
FÖRSLAG TILL VAL AV ORDFÖRANDE FÖR DISTRIKTSKONGRESSEN 
 
Lars-Erik Lövdén Malmö 
Marika Bjerstedt Hansen Osby 
Andreas Schönström Malmö 
Carina Svensson Malmö 
 
 
FÖRSLAG TILL VAL AV SEKRETERARE FÖR DISTRIKTSKONGRESSEN 
 
Love Flygren  Malmö 
Daniel Wolski Malmö 
 
 
FÖRSLAG ANGÅENDE TIDER FÖR DISTRIKTSKONGRESS 2019 
 
Distriktskongressen 2019 föreslås vara en dag. En nomineringskonferens kommer att hållas den 
13 oktober 2018 för att besluta om nomineringar till de regionala uppdragen.  
 
Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 
 

att distriktskongressen hålls i Malmö den 6 april 2019. 
 
 
REGIONALA ORGAN SOM DISTRIKTSSTYRELSEN BESLUTAR OM 
 

Samordningsförbundet Finsam i Malmö 
Bjuvs samordningsförbund 
Samordningsförbundet för finansiell samordning i Helsingborg 
Samordningsförbundet Höganäs 
Lunds samordningsförbund 
Samordningsförbundet Landskrona-Svalöv 
Åstorps samordningsförbund 
Samordningsförbundet i Trelleborgs kommun 
Samordningsförbundet i Skåne Nordost 
Finsam Kävlinge-Lomma 
Samordningsförbundet Nils (Svedala och Skurup) 
Sydöstra Skånes samordningsförbund 
Helthcare Skåne Holding AB 
Business Region Skåne AB 
ALMI Företagspartner AB 
Kristianstads Airport AB 
Hälsostaden Ängelholm AB 
Samverkansprojektet E22 AB 
Öresundståg-samrådsorgan 
Förbundsdirektion för Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandling 
Södra Regionvårdsnämnden 
Öresundskommittén 
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Stiftelsen Musik i Skåne 
Stiftelsen Ystads Militärmuseum 
Stiftelsen Fritidsområden i Skåne 
Stiftelsen Malmöhus läns landstings miljöfond 
Stiftelsen OD Krooks donation i L-län, M-län, Cavallis donationsfond samt Emil Bondessons 
skogsvårdsfond 
Stiftelsen Uppåkra Arkeologiska Center 
Stiftelsen Regionmuseet i Skåne 
Stiftelsen Skånes Djurpark 
Stiftelsen Herrevadskloster 
Stiftelsen Höganäs Keramiskt center 
Viltvårdsdelegationen i Skånes län 
Kulturhistoriska museet för södra Sverige Kulturen Lund 
Skånes hembygdsförbund 
Per Westlings fond 
Bengt Petris fond 
O Jacobssons fond 
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VALBEREDNINGENS FÖRSLAG TILL VAL AV STYRELSE MM 
 
 
Val av facklig ledare för en tid av 2 år: Nominerad av: 
 

Alm, Magnus  Skurup Skurup 
 
 
Val av 6 ledamöter i styrelsen för en tid av 2 år:  Nominerad av: 
 
Karlsson, Annelie Kristianstad Kristianstad, Tomelilla och Örkelljunga 
Sandell, Joakim  Malmö Malmö 
Stenberg Michalski, Elisabeth Bromölla Bromölla och Örkelljunga 
Stjernfeldt Jammeh, Katrin Malmö Malmö och Örkelljunga 
Hogerud, Anna-Lena Lund Lund 
Andersson, Johan Eslöv Eslöv 
 
Övriga nominerade: 
Alm, Magnus Skurup Skurup och Örkelljunga 
Almgren, Anders Lund Lund 
Anheden, Sara Tomelilla Tomelilla 
Axtelius, Björn Vellinge Vellinge 
Bjerstedt Hansen, Marika Osby Osby 
Möller, Ola Helsingborg Örkelljunga 
Nyman Stjernskog, Maria Skurup Skurup 
Pettersson, Marianne Trelleborg Trelleborg och Örkelljunga 
Tufvesson, Catrin Kävlinge Kävlinge 
 
 
Val av 3 ledamöter i vu:t för en tid av 2 år: Nominerad av: 
 
Karlsson, Annelie  Kristianstad Kristianstad och Örkelljunga 
Sandell, Joakim  Malmö Malmö 
Alm, Magnus Skurup Skurup och Örkelljunga 
 
Övriga nominerade: 
Hogerud, Anna-Lena Lund Lund 
Stenberg Michalski, Elisabeth Bromölla Örkelljunga 
 
 
Val av 5 suppleanter i styrelsen:  Nominerad av: 
 
Granlund, Marie Malmö Malmö och Örkelljunga 
Möller, Ola  Helsingborg Helsingborg och Örkelljunga 
Pettersson, Marianne Trelleborg Trelleborg 
Jönsson, Roger Ystad Valberedningen 
Almgren, Anders Lund Lund 
 
Övriga nominerade: 
Andersson, Johan Eslöv Eslöv och Örkelljunga 
Anheden, Sara Tomelilla Tomelilla 
Axtelius, Björn Vellinge Vellinge 
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Bjerstedt Hansen, Marika Osby Osby 
Hogerud, Anna-Lena Lund Lund och Örkelljunga 
Ismail, Ali Lund Lund och Örkelljunga 
Magnusson, Mickey Helsingborg Helsingborg 
Nyman Stjernskog, Maria Skurup Skurup 
Svensson, Peter Bromölla Bromölla 
Tufvesson, Catrin Kävlinge Kävlinge 
 
Val av 3 revisorer: Nominerad av: 
 
Svensson, Stig Lund Lund och Örkelljunga 
Hansson, Birgit Malmö Malmö och Örkelljunga 
Andersson, Jan-Erik Tomelilla Tomelilla och Örkelljunga 
 
Övriga nominerade: 
Johannesson, Elo Hässleholm Hässleholm 
Larsson, Marianne Skurup Skurup 
Molldén, Annika  Bromölla Bromölla 
 
 
Val av 3 revisorsuppleanter:  Nominerad av: 
 

Carlsson, Rose-Marie Malmö Malmö och Örkelljunga 
Magnhagen, Anders  Höör Örkelljunga 
Mauzer Åkerlund, Jasenka  Ystad Örkelljunga 
 
 
Övriga nominerade: 
Göransson, Tommy Skurup Skurup 
Johannesson, Elo Hässleholm Hässleholm 
Larsson, Marianne Skurup Skurup 
Molldén, Annika  Bromölla Bromölla 
 
 
Valda styrelseledamöter vid distriktskongressen 2017 
 

Larsson, Rikard Staffanstorp Pettersson, Johan Klippan 
Nilsson, Irene Hässleholm Ingvarsson, Pia Simrishamn 
Ward, Maria Helsingborg  
 
 
Valda vu-ledamöter vid distriktskongressen 2017 
 

Karlsson, Niklas Landskrona Ward, Maria  Helsingborg 
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RAPPORT OM SYDSVENSK STORREGION 
 
2015 tillsatte regeringen den så kallade Indelningskommittén. Denna har i uppdrag att se över 
Sveriges framtida regionala indelning. Ambitionen är att det ska finnas väsentligt färre antal län 
(inklusive färre länsstyrelser) och regioner. Länen och regionerna ska även fortsättningsvis 
omfatta samma geografiska områden. Kommittén ska inte heller föreslå några 
uppgiftsförändringar för länsstyrelserna eller regionerna.  
 
Under våren 2016 presenterade kommittén ett förslag till ny regionindelning. I södra Sverige 
föreslås följande förändringar: Skåne och Blekinge bildar en region, Småland och Östergötland en 
region samt att Halland blir en del av Västra Götaland.  
 
Socialdemokraterna i Skåne har tidigare ställt sig principiellt bakom bildande av en större region i 
södra Sverige med Skåne som en del – framförallt för att säkra patientunderlaget för den 
högspecialiserade vården vid Skånes universitetssjukhus. Bakgrunden har varit en oro för vad 
som skulle ske om närliggande regioner slås samman utan att Skåne ingår. Då riskerar Skåne att 
tappa patienter till andra universitetssjukhus. 
 
Om förslaget från Indelningskommitténs skulle bli verklighet får detta negativa konsekvenser för 
den skånska universitetssjukvården. Detta eftersom Kronoberg, Halland och Blekinge 
tillsammans med Skåne utgör Södra sjukvårdsregionen. Förslaget skulle innebära att de svenska 
sjukvårdsregionerna att avskaffas. Kronoberg respektive Halland skulle istället knytas till 
Universitetssjukhuset i Linköping respektive Sahlgrenska universitetssjukhuset. 
 
Under hösten 2016 blev det allt tydligare att det parlamentariska stödet i riksdagen för en 
regionreform var svagt. När slutligen även Centerpartiet i november lämnade samtalen med 
regeringen i frågan tvingades regeringen att konstatera att det skulle vara utsiktslöst att fortsätta 
arbetet. Därför måste frågan betraktas som borta från dagordningen de närmaste åren.  
 
Förslag till beslut: 

-! Att godkänna rapporten 
-! Att det i fortsättningen inte behövs någon rapport om bildandet av en Sydsvensk 

storregion 
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SCHEMA FÖR SAMTAL MED FÖREDRAGANDE 
 
Arbete       09.30 
Föredragande: Magnus Alm och Annelie Karlsson  
Bostäder       09.30 
Föredragande: Ali Ismail och Hillevi Larsson 
 
Utbildning/Förskola     10.00 
Föredragande: Katrin Stjernfeldt Jammeh och Lena Emilsson 
Sjukvård       10.00 
Föredragande: Anna-Lena Hogerud och Joakim Sandell  
 
Social/ Socialförsäkringar    10.30 
Föredragande: Pia Ingvarsson, Johan Pettersson och Kerstin Nilsson 
Migration      10.30 
Föredragande: Kerstin Nilsson och Heléne Frtizon  
 
Omsorg och folkhälsa     11.00 
Föredragande: Elisabeth Stenberg Mischalski och Yasmine Larsson 
Skatter/Ekonomi      11.00 
Föredragande: Anna-Lena Hogerud och Jamal El Haj  
 
Jämställdhet      11.30 
Föredragande: Elin Gustavsson och Hillevi Larsson 
Brott och straff     11.30 
Föredragande: Rikard Larsson och Ola Möller 
 
Trafik och Kommunikation    14.00 
Föredragande: Stefan Svalö och Rikard Larsson 
Miljö, Jordbruk och Energi     14.00 
Föredragande: Marianne Pettersson och Per-Arne Håkansson 
 
Kultur      14.30 
Föredragande: Maria Ward och Anna Wallentheim 
EU och Internationellt     14.30 
Föredragande: Marie Granlund och Irene Nilsson  
 
Organisation     15.00 
Föredragande: Niklas Karlsson och Stefan Pettersson 
Övrigt      15.00 
Föredragande: Maria Ward, Johan Andersson, Henrik Fritzon och Stefan Pettersson  
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RÄTTELSER 
 
 
FÖRSLAG PÅ RÖSTRÄKNARE 
 
Lag 2 
 
Mecide Özer, Landskrona 
 
 
MOTIONER 
 
Motion NR 7  
 
Det nya heltidsmåttet 
är skriven av Marika Bjerstedt Hansen 
 
 
UTLÅTANDE 

UTLÅTANDE NR 3 
 

Idag har vi en situation på arbetsmarknaden där vi har en fortsatt hög arbetslöshet men också en 
stor arbetskraftsbrist. 100 000 jobb har inte kunnat tillsättas på grund av att arbetslösa inte 
matchar de lediga jobb som finns. Vi ser stora behov av att utbilda människor för att kunna ta de 
jobb som finns och som vi ser kommer att efterfrågas framöver. Inte minst i välfärden finns stora 
rekryteringsbehov. Friår kan vara en modell men DS ställer sig tveksamma till det i en tid då vi 
har svårt att rekrytera och fylla de behov vi har. Människor som står långt från arbetsmarknaden 
skall ges utbildning och rätt kompetens för att kunna komma in på arbetsmarknaden. 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att besvara motionen 

UTLÅTANDE NR 4 och 17 
 
DS delar motionärernas uppfattning. LAS måste stärkas. Många jobbar under otrygga 
anställningsförhållande. DS anser det orimligt att människor tvingas sova med mobilen under 
huvudkudden för att inte missa möjligheten till anställning för en dag eller två. LAS behöver 
stärkas. Dock ser DS ingen möjlighet att få igenom ett förslag i riksdagen under innevarande 
mandatperiod då majoriteten där har en uppfattning att LAS skall förändras i motsatt riktning. 
Det pågår en utredning som omfattar både hyvling, sk sms anställningar, och AVA. DS anser att 
arbetslivets villkor skall bli en tydlig valfråga.  

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att bifalla motionen 

att motionen jämte distriktsstyrelsens utlåtande översänds till riksdagsgruppen. 
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UTLÅTANDE NR 11 
 

Motionärerna lyfter en viktig fråga. Det är en stor utmaning att locka våra ungdomar att utbilda 
sig till de yrke som vi har svårt att rekrytera till. Här krävs åtgärder. Att ge unga möjlighet att 
komma ut och se hur det fungerar på arbetsmarknaden är viktigt och rätt. DS ser problemet med 
att hitta arbetsplatser som är beredda att ta emot unga, det är redan idag svårt att hitta 
praktikplatser. Men DS är positiva då det både skulle ge unga inblick i arbetslivet och möjlighet 
att tjäna lite extra fickpengar under sommaren. Det är en fråga som DS menar att vi kan verka för 
i våra Skånska kommuner. 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att bifalla motionen 

att motionen jämte distriktsstyrelsens utlåtande översänds till riksdagsgruppen. 

UTLÅTANDE NR 18 
 
Motionären lyfter en viktig fråga. Arbetsorsakade besvär till följd av stress eller andra psykiska 
orsaker har ökat sedan 2012 även om ökningstakten avtagit sedan 2014. Nivån för kvinnor är 
markant högre för kvinnor än för män.  

Fram till 2014 var fysisk belastning vanligaste orsaken till besvär för män, men sedan dess har 
stress eller andra psykiska orsaker blivit den vanligaste orsaken.  

Sedan Arbetslivsinstitutet lades ner för tio år sedan saknas en organisation med nationellt ansvar 
för att samla och sprida kunskap om arbetsmiljö. Om Sverige ska vara framgångsrikt på 
arbetsmiljöområdet behöver den internationella samverkan med inriktning på arbetsmiljöfrågor 
förstärkas. Kunskap om arbetsmiljö måste bli både mer tillgänglig och användbar i det praktiska 
arbetsmiljöarbetet. Arbetet med nyttiggörande av forskningsbaserad kunskap bidrar till att uppnå 
målet om att utveckla arbetsmiljöarbetet för både individer och verksamheter. Det finns ett 
behov av en organisation med överblick över helheten och med särskilt ansvar för att på olika 
sätt verka för att forskningsbaserad kunskap blir mer tillgänglig och kommer till nytta i praktiken. 
Det arbetsmiljöarbete som bedrivs behöver bygga på kunskap. För att stärka regeringens 
nationella och internationella arbete med arbetsmiljöfrågor samt ge verksamma aktörer på 
området stöd i arbetsmiljöarbetet behövs en samordnande funktion som samlar in och förmedlar 
kunskap om arbetsmiljö. Det saknas även utvärdering av arbetsmiljöpolitikens effekter. Med 
anledning av detta avser regeringen att under 2018 inrätta Myndigheten för arbetsmiljökunskap, 
myndigheten placeras i Gävle.  

DS anser att regeringen har arbetat med frågorna och har en plan som DS vill ser resultatet av 
innan ytterligare förslag på åtgärder. 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att besvara motionen 
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UTLÅTANDE NR 55 
 
Distriktsstyrelsen delar motionärens intentioner att vi måste se de konsekvenser olika beslut får i 
trygghetssystemen. Ett sådant arbete måste pågå kontinuerligt då vi förhoppningsvis ständigt kan 
förbättra systemen och en översyn skulle därför snart bli inaktuell.  

Dessutom är det ju så att förändringar på den nationella nivån kan ju även få effekter på den 
kommunala nivån. Ett exempel är ju barnbidragshöjningar som kan få effekten att man får lägre 
försörjningsstöd om man på riksplan inte ser över konsekvenserna för detta och höjer 
bidragsnormen för barnfamiljer. 

Distriktsstyrelsens uppfattning att detta arbete pågår ständigt i det politiska hantverket både på 
nationell, regional och kommunal nivå i syfte att stärka ekonomiskt utsatta grupper i samhället. 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att besvara motionen 

UTLÅTANDE NR 57 
 
I attsatsen yrkar motionären på ”att kvalifikationstiden för att gå i pension inte ska vara högre än 
40 år i arbetslivet.” 

Vi har valt i det nuvarande pensionssystemet att pensionen baseras på ens livsinkomst. Det är 
inte bara antalet år man arbetat, det är anställningsgrad, lönenivåer, ledighet med föräldrapenning 
mm som avgör vilken nivå pensionen hamnar på. 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att avslå motionen 

UTLÅTANDE NR 62 
 

I attsatsen yrkar motionären på ” att regeringen tillsätter en trepartsutredning med syfte att�!
kopplingen mellan låga inkomster under arbetslivet och utfallet i pensionskuvertet snarast får en �!
lösning.” 

I december 2017 träffades ”Överenskommelse om långsiktiga och trygga pensioner” mellan de 
sex partier som ingår i pensionsgruppen. 

I överenskommelsen är det ett antal delar som ska fortsatt utredas, utifrån detta så är det svårt att 
se behovet av den utredning som motionären efterfrågar. 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att avslå motionen 

UTLÅTANDE NR 64 
 

De sex partier som ingår i pensionsgruppen enades i december 2017 om ”Överenskommelse om 
långsiktiga och trygga pensioner”.  

Huvuddelarna i överenskommelsen är: 
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Reformering och förstärkning av grundskyddet. Pensionerna för de sämst ställda pensionärerna 
ska höjas. Förslag presenteras i februari 2018.  

Reformerat premiepensionssystem. Premiepensionen görs om och ett nytt tryggt, upphandlat och 
enkelt system ska komma på plats.  

Långsiktigt hållbara pensioner och en hållbar arbetsmarknad. Åldrarna i pensionssystemet 
behöver anpassas till att vi lever allt längre. Rätten att stanna kvar och trygghetssystemen ska följa 
med. Avgiften till den allmänna pensionen ska ses över om den behöver höjas.  

Arbetsmiljö- och utbildningsrelaterade åtgärder. Ett längre arbetsliv förutsätter ett hållbart 
arbetsliv. Vi måste se till att människor orkar hela vägen.  

Delegation för äldre arbetskraft. Vi måste se till att arbetsmarknaden bättre tar tillvara äldres 
kunskap, erfarenhet och engagemang.  

Löpande samråd med arbetsmarknadens parter. Det fortsatta arbetet för ett längre och mer 
hållbart arbetsliv och utvecklat pensionssystem ska ske i dialog med parterna.  

Översyn av avdragsreglerna för tjänstepension. Det allmänna pensionssystemet och 
tjänstepensionerna måste fungera bättre och smartare tillsammans.  

Åtgärder för mer jämställda pensioner. Dagens ojämställda pensioner är oacceptabla. Arbetet mot 
jämställda pensioner ska ske enligt den beslutade handlingsplanen.  

Moderniserade placeringsregler för AP-fonderna. Reglerna för hur pensionspengarna får 
investeras.  

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att avslå motionen 

UTLÅTANDE NR 69 
 

Motionären för fram synpunkten att de med lägst pension borde få störst ökning av pensionen 
2019. 

Det är svårt att se några praktiska möjligheter till att tillmötesgå motionärens intentioner. 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att avslå motionen 

UTLÅTANDE NR 90 
 
Distriktsstyrelsen delar många av de uppfattningar som motionen för fram. Vi ska bedriva en 
politisk offensiv för ett mer rättvist och tryggare Sverige där vi minskar klyftorna. Den 
ekonomiska politiken måste vara långsiktigt hållbar, även ur ekologiska och sociala aspekter. 
Skattesystemet har successivt urholkats genom allt fler särregler och undantag, det behövs en ny 
blocköverskridande skattereform av samma omfattning som den 1990/91. 

Sverige var som jämlikast rent ekonomiskt runt 1980 sett till inkomstskillnader. Därefter har 
ojämlikheten successivt ökat och mer markant så under 2000-talet. Att 90-talskrisen och den på 
2000-talet lägre nivån på sysselsättningen och högre nivån på arbetslösheten har spelat en roll för 
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detta är helt klart. Men det är också så att Sveriges tidigare rätt slutna ekonomi både öppnats upp 
genom fria kapitalrörelser och omstrukturerats efter 90-talskrisen. Vidare så har EU-inträdet 
inneburit att dagens politik är mer av en mix mellan riksdagsbeslut och på europeisk nivå fattade 
beslut. Det har också skett en juridifiering av politiken där domstolar och myndigheter mer aktivt 
än förr uttolkar lagstiftningen på sätt som inte sällan överraskar. 

Med andra ord så navigerar partiet i en mer rörlig och globaliserad miljö där det nationella 
beslutsfattande och regerande också är mer uppstyrt formellt och informellt av EU-samarbetet. 
För att exemplifiera så kan man säga att även om EU inte bestämmer över svensk bolagsskatt så 
måste man idag på ett helt annat sätt än i förra århundradet beakta hur andra stater utformar sina 
bolagsskatter och dess skattesatser. 

Samtidigt så ser distriktsstyrelsen att det finns ett behov av ökade skatteintäkter framöver. Det 
behövs för att finansiera framtidens välfärd men är också ett instrument för att utjämna sociala 
skillnader i samhället. Det kan exempelvis ske genom en ökad progressivitet i systemet men också 
genom införande av fler så kallade punktskatter. Vidare instämmer distriktsstyrelsen i 
motionärens förslag om att långsiktiga investeringar kan lånefinansieras. 

Distriktsstyrelsen delar uppfattningen om att socialdemokratiska företrädare i staten, 
landstingen/regionerna och kommunerna ska verka för både ökad jämlikhet och jämställdhet i 
lönepolitiken. 

Skrivningar i motionen som distriktsstyrelsen inte delar är t.ex. att politiken ska föreskriva hur 
arbetsmarknadens parter sköter löneförhandlingarna och kommer överens kring procent eller 
krontal. Distriktsstyrelsen menar att det är en fråga som bör hanteras av arbetsmarknadens parter.  
Politiker bör inte heller bestämma utformningen av bonusar och arvoden utanför politiska 
församlingar och de verksamheter politiker styr över. Som socialdemokrater kan vi arbeta för 
bättre villkor och en vettig lönepolitik men vi bör inte ta över det ansvar som ligger på 
arbetsmarknadens parter. 

Ett tiopunktsprogram mot skattefusk finns och både OECD och EU är på alerten i frågan. 
Vidare pågår ett arbete om att begränsa vinster i välfärden varför Distriktsstyrelsen menar att det 
i nuläget inte finns något skäl till en intensifiering av detta. 

Distriktsstyrelsen föreslår kongressen besluta: 

att bifalla attsatserna 1-6 

att besvara attsatserna 7-9 

att avslå attsatserna 10 

att motionen jämte distriktsstyrelsens utlåtande översänds till riksdagsgruppen. 

 

 

 


